

Blue-Print Pembangunan Sukan Sabah 2015-2030

Oleh VITALIS
G. BINGKASAN

UB 19.4.2014 A14
KOTA KINABALU: Kementerian Belia Dan Sukan (KBS) Sabah dengan kerjasama Universiti Malaysia Sabah (UMS) akan menyediakan 'Blue-Print' Pembangunan Sukan Negeri Sabah 2015-2030 untuk memetakan pembangunan sukan negeri ini secara komprehensif.

"Blue-Print ini bertujuan membantu menyediakan pelan pembangunan sukan dalam Rancangan Malaysia Ke-11 (RMK-11) seterusnya memacu kecemerlangan sukan dan melahirkan atlet bertaraf dunia," kata menteri Datuk Tawfiq Abu Bakar Titingan (*gambar*).

Tawfiq berkata demikian semasa membuat pengumuman Pembangunan Belia Dan Sukan pada

Persidangan Dewan Undangan Negeri (DUN) di Likas dua hari lalu.

Beliau berkata, perancangan jangka pendek adalah persediaan kontinjen Sabah ke Sukan Malaysia (Sukma) 2016 Sarawak dengan sasaran menduduki tempat kelima terbaik.

Katanya, fokus utama adalah pembangunan modal insan dari segi pembangunan atlet, kejurulatihan, kepegawaian, organisasi pengurusan dan pentadbiran sukan, aplikasi sains sukan dan infrastruktur.

Menurutnya, penyediaan Blue-Print itu akan melibatkan bekas-bekas atlet antarabangsa Sabah, ahli-ahli korporat, pegawai teknikal, kejurulatihan, individu yang mempunyai pengalaman dari segi pembangunan sukan di peringkat negeri atau kebangsaan dan ketua-

ketua jabatan negeri dan persekutuan.

Sambil itu, kementeriannya juga akan terus mengukuhkan pembangunan sukan prestasi tinggi dan sukan massa.

Agenda utama kementerian tahun ini adalah Sukma Ke-17 Perlis pada 24 Mei-4 Jun dan Sukan BIMP-EAGA Kelapan pada 6-10 Disember di Wilayah Persekutuan Labuan.

Katanya, pembangunan sukan prestasi tinggi meliputi pembangunan atlet melalui Program Mengenalpasti Bakat (TID), latihan dan pendedahan melalui pertandingan di dalam dan luar negeri, penubuhan Pusat Latihan Peringkat Negeri (PLN) mengikut jenis sukan, aplikasi sains sukan, pembangunan kejurulatihan dan teknikal serta penganjuran kejohanan peringkat kebangsaan dan antarabangsa.

Tawfiq memberitahu bahawa



27 PLN membabitkan 16 jenis sukan telah ditubuhkan tahun ini bagi memenuhi keperluan latihan atlet.

Katanya, program TID tahun lalu disertai 943 orang dan daripada jumlah itu 171 atlet bawah 12 tahun telah dikenalpasti dan dimasukkan dalam Program Pelapis.

Selain itu, Sabah juga kini mempunyai satu atlet dalam

Program Elit kebangsaan, tiga Pelapis Kebangsaan dan lapan Pelapis Serantau.

Katanya, atlet elit angkat berat Sabah, Constantine Clement Awos telah layak ke Sukan Komanwel Ke-20 2014 Glasgow, Scotland.

Tawfiq seterusnya memberitahu bahawa kementeriannya akan melipatgandakan program dan aktiviti sukan massa di peringkat akar umbi dalam usaha membudayakan sukan di kalangan masyarakat.

"Untuk merealisasikan program ini, kementerian saya bertekad menyediakan kemudahan sukan seperti menaik taraf padang bola sepak luar bandar, gelanggang futsal dan gelanggang sukan serbaguna di seluruh negeri Sabah.

"Penyediaan kemudahan sukan ini akan memudahkan masyarakat setempat untuk

melibatkan diri dalam aktiviti sukan sekaligus membudayakan gaya hidup sihat sepanjang hayat," katanya.

Antara program sukan massa yang akan terus dilaksanakan adalah Larian 1 Malaysia Patriotik, Sihat dan Cergas peringkat bahagian dan daerah; Senamrobik bulanan anjuran bersama KBS Sabah dan DBKK di Perdana Park Tanjung Aru; Klinik Sukan peringkat bahagian/daerah yang melibatkan murid sekolah berumur 12, 14 dan 16 tahun; menganjurkan kejohanan dan pertandingan sukan yang melibatkan daerah seperti bola sepak, badminton, sepak takraw, futsal, sukan permotoran, sukan air, sukan tradisi dan sukan mencabar.

"Selain itu, kementerian saya turut memberi keutamaan dalam pembangunan sukan Orang Kelainan Upaya

(OKU) dengan menyediakan kemudahan sukan mesra OKU supaya golongan ini akan terus dibangunkan seiring dengan pembangunan atlet biasa," katanya.

Menurutnya, Sabah telah melahirkan atlet OKU bertaraf dunia dan telah menyumbang sembilan pingat emas di Temasya Para Asean Myanmar pada 11-20 Januari 2014.

Tawfiq berkata, kementeriannya juga akan terus mempromosikan sukan pelancongan melalui penganjuran kejohanan bertaraf kebangsaan dan antarabangsa bagi mengukuhkan sukan sebagai industri.

Katanya, antara kejohanan utama akan dianjurkan adalah Borneo International Marathon, Kejohanan Berbasikal Antarabangsa Jelajah Borneo, Lumba Perahu Naga, Climbathon dan Kayak Arus Deras.